
 

Viure als Pirineus, 06/11/24 

Joan Manel Serra: “Francesc Armengol 
hauria de dimitir. En el seu cas, jo no 
m’hauria presentat a les eleccions” 

Joan Manel Serra és el portaveu d'Impulsem Puigcerdà - ERC. 
Va guanyar les eleccions municipals del 28-M. Un pacte entre 
Junts i Futur per Puigcerdà el va apartar de l’alcaldia. 
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Joan Manel Serra i Arenas és el portaveu d'Impulsem Puigcerdà - ERC a 
l’Ajuntament de Puigcerdà. Va guanyar les eleccions municipals del 28-M, 
passant de tres a cinc regidors. Un pacte entre Junts i Futur per Puigcerdà el va 
apartar de l’alcaldia. 

Impulsem-ERC va guanyar les últimes eleccions municipals a Puigcerdà, 
però el pacte entre Junts i Futur us va apartar de l’alcaldia. Quina valoració 
en feu de l’acció del govern municipal en aquest any i mig? Des de l’endemà 
de les eleccions municipals, tant Junts com Futur per Puigcerdà estan intentant 
posar-se al dia del desgavell administratiu existent a l’ajuntament des del mandat 
anterior. L’acció de govern ha estat pràcticament inexistent i en aquest any i mig 
s’han centrat a mirar de gestionar el dia a dia, amb no poques dificultats a causa 



del llast d'aquests anys passats. Els mateixos regidors del govern municipal 
actual reconeixen que no eren conscients de la magnitud de la tragèdia, tant des 
del punt de vista de les finances municipals com de la caòtica situació 
organitzativa de l’ajuntament i dels organismes que en depenen. La deixadesa 
dels últims anys ha provocat el desgavell que ara surt a la llum. 

L’acció de govern ha estat pràcticament inexistent i en aquest any i mig 
s’han centrat a mirar de gestionar el dia a dia, amb no poques dificultats a 
causa del llast d'aquests anys passats. 

Com s’explica això? S’explica perquè al capdavant de l’ajuntament hi havia una 
persona que era molt visible, però que en l'àmbit de la gestió va ser nefast. El fet 
que, de portes endins, no hi hagués hagut durant anys ningú que marqués uns 
criteris mínims de funcionament de l’administració municipal i dels recursos 
humans, ha provocat el desori en què ens trobem actualment.  
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La regidora de Medi Ambient, Nerea Espada, va reconèixer en el ple 
municipal la delicada situació econòmica de l’ajuntament, assegurant que 
s’han hagut de pagar 3 milions d’euros en deutes endarrerits. Quina és la 
situació econòmica real? Nosaltres com a grup municipal havíem reclamat en 
diverses ocasions que se’ns informés de la situació econòmica i financera de 
l’ajuntament perquè teníem sospites fonamentades que la informació que se’ns 
feia arribar era parcial i esbiaixada i no era la real. La prova de tot això és que ja 
han passat dos interventors i l’actual secretari ja és el que fa tres des que soc 
membre de la corporació. Tots i cadascun d’aquests secretaris han fet informes 
explicant la situació econòmica i administrativa i ha costat molt treure l’entrellat 
de tot plegat. No estic parlant només de factures pagades, impagades i sense 
comptabilitzar, que és el més greu, sinó també pel que fa a contractacions. Hi 
havia molts contractes que ja estaven vençuts o bé que ni tan sols existien. Tot 



plegat deixa en molt mala posició l’Ajuntament de Puigcerdà perquè no es pot fer 
cap previsió: a cada calaix que s’obre, apareix una sorpresa. 

El fet que no hi hagués hagut durant anys ningú que marqués uns criteris 
mínims de funcionament de l’administració municipal i dels recursos 
humans, ha provocat el desori en què ens trobem actualment.  

S’ha tancat fa poc l’expedient de reposició de la legalitat urbanística amb 
una sanció de 150.000 euros a l’empresa del primer tinent d’alcalde. El futur 
polític de Francesc Armengol es troba en l’aire? La situació és molt 
complicada per a tothom. Ha quedat clar que tot allò que deia el tinent d’alcalde 
en el sentit que no hi havia hagut cap irregularitat, ha resultat ser fals. Cap 
secretari hauria fet un informe com el que s’ha redactat si no hi hagués 
irregularitats urbanístiques flagrants. Armengol diu que es tracta d’un tema 
merament administratiu per no haver presentat a temps la documentació 
requerida. Ha quedat demostrat que això va molt més enllà. Fins a set vegades 
l’ajuntament li va requerir aturar les obres i l’empresa del primer tinent d’alcalde 
va fer cas omís. La nostra insistència com a grup municipal ha portat, finalment, 
a resoldre l’expedient i deixar en evidència les greus irregularitats urbanístiques 
de l’empresa de Francesc Armengol. 

La nostra insistència com a grup municipal ha portat, finalment, a resoldre 
l’expedient i deixar en evidència les greus irregularitats urbanístiques de 
l’empresa de Francesc Armengol. 

Es dona la circumstància que, segons el pacte de mandat signat entre 
Junts i Futur, Armengol hauria de ser d’aquí a mig any el nou alcalde de 
Puigcerdà. Com ho veieu? Bé, jo crec que Armengol, per la seva situació, ja no 
s’havia d’haver presentat a les eleccions a l’alcaldia, però això és un tema de 
cadascú, una decisió molt personal. Ell haurà de decidir què fa. Si reconeix que 
ha fet les coses malament, es podria acollir a una bonificació del 80% de la 
sanció imposada i, per tant, haver d’abonar únicament 30.000 euros. Ara bé, 
aquí hi ha també unes responsabilitats polítiques perquè no es pot exigir al 
conjunt dels veïns i veïnes el compliment de les obligacions i, quan t’afecta 
personalment, no practicar allò que es predica. És una qüestió moral i política i 
és molt difícil que Armengol pugui continuar ostentant responsabilitats de govern. 
Haurà de reflexionar i prendre una decisió. 

És una qüestió moral i política i és molt difícil que Armengol pugui 
continuar ostentant responsabilitats de govern. Haurà de reflexionar i 
prendre una decisió. 

Creieu que Armengol hauria de presentar la dimissió? Personalment, crec 
que sí. Així li vaig dir en el plenari municipal. Hi ha una contradicció difícil de 
gestionar. Si m’hagués trobat immers en un expedient d’aquestes 
característiques, ja no m’hauria presentat a les eleccions i si ho hagués fet, 
arribat el cas, presentaria la dimissió. 

Contempleu un canvi de majoria a l'ajuntament? Hem defensat sempre la 
mateixa posició. Després de les eleccions, a l’hora de configurar pactes 



postelectorals, vam proposar assumir l’alcaldia com a força més votada que som 
i configurar un govern d’ampli abast. En el supòsit que el pacte Junts-Futur es 
trenqui, continuaríem postulant-nos per a l’alcaldia, com no pot ser d’altra 
manera, i estendríem la ma a les altres forces polítiques perquè ara, més que 
mai, fan falta mans i un govern d’unitat per tirar endavant. Hi ha moltíssima feina 
per fer i quants més siguem per tirar Puigcerdà endavant, millor. 

 


